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CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE CIUTAT VELLA - ACTA
DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DIA 8 DE JULIOL DE 2024 / CONSEJO DE

DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE CIUTAT VELLA - ACTA DE LA SESIÓN

ORDINARIA DEL DIA 8 DE JULIO DE 2024

En l´Ajuntament de València, de forma telemàtica i presencial, a les 19.00 hores del dia 8
de juliol de 2024, davall la Presidència de Sr. Santiaago Ballester y Vicepresidencia  Sr. Jesús
Carbonell,  es va reunir en sessió ordinària el Consell de Districte de la Junta Municipal de Ciutat
Vella, amb l'assistència dels components del mateix; pel Grup Popular Sr. Carles Vilaverde, Sr. 
Manuel Jesús Enciso y Sra.Alicia Miralles, pel grup Vox  Maria Pilar Moral; pel Grup Socialista,
Sr. Miguel Ángel Ramírez Milán  pel Grup  Compromis Manuel Muñoz Ferrer y Sra. Yryna
Nesina ,actuant com a Secretària Sra. Belén Colvée Millet.

El President pren la paraula i oberta la sessiò per la Presidència, s´examinen els
assumptesque figuren en l´orde del dia s´adopten els següents Acords.
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1 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
ASSUMPTE / :ASUNTO
Lectura i aprovació, si és el cas, de l'Acta de la sessió ordinària anterior del Consell de Districte
de Ciutat Vella.
Lectura y aprobación, en su caso, del Acta de la sesión ordinaria anterior del Consejo de
Distrito de Ciutat Vella.

Yryna:  Des de Compromís ens abstindrem en l'aprovació de l'acta perquè una altra volta
heu mentit,  no només als partits de l'oposició, sinó també a tot el veïnat de Ciutat Vella que va
assistir al passat Consell. En l'acta queden reflectides les paraules del president del Consell, que
va convocar sessió extraordinària en 10 dies per a aprovar el pressupost, com sol ser habitual,
quan no és pot aprovar en un consell ordinari, però després han convocat unconsell ordinari del
tercer trimestre,el que provocaria que fins el quart trimestre ni partit d'oposició ni vinat no podrà
fer propostes per això ens abstindrem.

Miguel Angel Ramirez: En la misma linea, i com a vocal del  partiti socialista, és que es  
queda en una cosa, en una reunió que figura en un acta i 12 hores després, 12 hores es convoqui
un consell ordinari. I lo que diu ella és que no hi ha temps per a res. No hi ha temps, ni para
grups, ni veïnat. 

 Presidente:  El convocar una sesión ordinaria  ha sido por cuadrar agendas. No ha sido
otro motivo, eh? Al revés, hemos tenido más tiempo para que pudierais preparar los grupos de
trabajo y todo.  

2 RESULTAT / : QUEDAR ASSABENTAT / RESULTADO QUEDAR
ENTERADO

ASSUMPTE / :ASUNTO
Propostes dels grups de treball.
Propuestas de los grupos de trabajo.

Manuel Muñoz: Des de Compromís el que volem dir que els grups de treball són els espais
de participació de les associacions del districte on proposen les seues activitats, de consens, com
diu a l'acte de conformació. El tercer grup de treball d'ocupació, Família, Parcs i Jardins no es
convoca 

 A vore, volem parlar de les propostes del primer grup de Cultura, Esport i Benestar Social.
Votarem en contra del encierro i si s'aprova ara, elavarem una queixa al defensor del pobles. o
altres instàncies superiors per denunciar el capritx del senyor Barrera amb el vistiplau de la seva
alcaldessa, María José Català. I no, no ho diem nosaltres, per capritx ni res com altres, ens
amparen els articles 67 i 72 de la Llei 26 /2018 de drets i garanties de la infància i adolescència. I
per si fóra poc, l'ONU ja va dictaminar que es devia protegir a la xicalla de la la violència
generada per la tauromàquia. A banda, no és una proposta que crea consens, com vam vore en el
grup de treball, i això sí que és veritat, vtarem a favor de totes les propostes que han sigut
presentades per les associacions i entitats com a verdader motor de dinamització del districte. 
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Del segon grup,  Urbanisme, Mobilitat, Seguretat, Turisme, comerç i inversions. Votem en
contra de la ruta dels llocs notable,s perquè tenim dubtes sobre la duplicitat d'accions que es duen
a terme per altres delegacions del  propi Ajuntament, que l'activitat forma part del capítol 6
d'inversions i no es podria dur a terme i a banda, no té el consens necessari, com altres. 

I per últim, en ocupació, família i parques i jardins,  votarem en contra de totes, perquè no
s'han proposat ni associacions, ni entitats ni veïnat. Totes repliquen el mateix esquema, xarrada
mes aperitivet etc. I semblant d'una a una contra l'avortament que va dur a terme una delegació
de Vox I algunes tematiques que estan duplicades, que són a cost zero per a altres delegacions
municipals. Per exemple, hi ha un taller d'estafes digitals pere la Policia Local de Valencia a cost
zero. Aixi que és complicat poder justificar 400 euros. I en fi, que molt alerna temes com la
menopausa o com les famílies del trastorn de l'Espectre autista que sense saber qui les impartirà,
quan es deuen de dur a terme per expert i si dins del marge del que dicta la ciencia . I eixa és la
nostra postura davant totes les propostes que hui es suposa que anem a votar una per una. 

Miguel Angel Ramirez Des del grup socialista consideren que es voten una per una. Que: 
hi ha transparència.

President. Vale, pues si os parece bien, lo que vamos a votar son las propuestas de los
grupos de trabajo una a una. Yo leo una, una y se vota en ese sentido. Cada uno lo que
corresponda. Vale. El orden que a mí me han pasado es de cultura. - Encierro simulado, taurino,
infantil. Votos a favor. Votos en contra. aprobado por mayoria

- La plaza se mueve. Salud y convivencia en las plazas de Velluters. Votos a favor.
Aprobado por unanimidad. 

- Tercer festival de videos cortos de Ciutat Vella. Votos a favor. aprobado por
unanimidad. 

- Taller de talla de piedra. Votos a favor. Aprobado por unanimidad. 

- Premios Junta Municipal. Votos a favor. Aprobado por unanimidad

- Premios Belenes. Aprobado por unanimidad.

- Rutes tecnologiques per Velluters. Aprobado por mayoria .

- Arquitectura efimera. Ocupa la plaza. Aprobado por mayoria

- Ruta de los lugares notables del centro histórico. Aprobado por mayoria. 

- Charla taller para primer empleo de jóvenes. Aprobado por mayoria .

- Encontrar vivienda en Ciutat vella. Votos a favor. Votos en contra. Aprobado por
mayoria. 

- Familias con niños con autismo. Votos a favor. Votos en contra. Aprobado por mayoria. 
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- Charla para evitar las estafas digitales. Votos a favor. Votos en contra. Aprobado por
mayoria. 

- Paseo por los jardines de Ciutat Vella.  Votos a favor. Votos en contra. Aprobado por
mayoria. 

- Salud de la mujer en la menopausia. Votos a favor. Votos en contra. Aprobado por
mayoria. 

Y estas son las 15 propuestas que han pasado los grupos de trabajo. Vale, se os pasará  a
todos los grupos las propuestas ajustadas. Quedará reflejado en el acta.

3 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000017-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 28
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenten conjuntament, la portaveu Iryna Nesina Turchenkova i el vocal Manuel
Muñoz Ferrer, en el seu nom i en el del Grup Municipal Compromís, al Consell de Districte de
Ciutat Vella: Pla integral de l'espai públic en el districte de Ciutat Vella.
Moción que presentan conjuntamente, la protavoz Iryna Nesina Turchenkova y el vocal Manuel
Muñoz Ferrer, en su nombre y en el del Grupo Municipal Compromís, al Consejo de Distrito
de Ciutat Vella: Plan integral del espacio público en el distrito de Ciutat Vella.

GIUSEPPE GREZZI - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Pla Integral de l’Espai Públic al Districte de Ciutat Vella

MOCIÓ QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU IRYNA NESINA
TURCHENKOVA I EL VOCAL MANUEL MUÑOZ FERRER, EN EL SEU NOM I EN
EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA DE CIUTAT VELLA

El districte de Ciutat Vella de València és el nucli històric i cultural de la ciutat que
enfronta diversos desafiaments relacionats amb l'ús de l'espai públic. L'acumulació d'elements de
tot tipus als carrers i places, on massa sovint no s’acompleixen les normatives vigents, com per
exemple els horaris de les zones de càrrega i descàrrega habilitades a tal fi, la presència constant
de vehicles motoritzats aparcats en zones per vianants o fins i tot les terrasses, així com la
creixent turistificació i tots els problemes que provoca, està afectant la qualitat de vida dels
residents i fins i tot el patrimoni cultural. Un estudi recent de la Universitat Politècnica de
València (UPV) ha ressaltat l’estrès que aquests elements causen en el patrimoni històric. A més,
l'acumulació de turistes en punts clau com el Mercat Central ha exacerbat la situació, necessitant
protocols de bones pràctiques per al turisme. Els veïns i veïnes requereixen un ús de l'espai
públic que els permeta socialitzar, caminar i gaudir del seu entorn sense la constant pressió i
massificació dels recorreguts, o el perill que representa la circulació descontrolada de vehicles
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motoritzat en zona per vianants. Des de la perspectiva de Compromís, és essencial abordar
aquests temes de manera integral per a garantir un equilibri entre el desenvolupament econòmic i
la qualitat de vida urbana.

En la darrera Comissió d’urbanisme, parcs i jardins, espais naturals i millora climàtica,
duta a terme el 19 de juny, es va aprovar per unanimitat una moció alternativa a la moció
presentada per Compromís, en els següents termes:

Primera: Que l'Ajuntament de València continue impulsant els expedients de restauració
de legalitat derivats de les denúncies dels veïns per diverses molèsties, estudiant-se pel Servici
d'Inspecció un possible pla d'inspecció per a Ciutat Vella complementari o posterior a l'existent
sobre apartaments turístics.

Segona: Que l'Ajuntament de València continue amb la participació activa amb la
Federació d'Associacions de Veïns i amb la Federació Empresarial d'Hostaleria de València a fi
d'una millora en la qualitat de vida i convivència dels nostres barris.

Aquesta moció va ser presentada per Compromís per deixar palesa la necessitat de crear un
pla d’inspecció de locals hostalers del districte de Ciutat Vella on es faça especial èmfasi en la
revisió i control de les terrasses i la transmissió de sorolls, fums i olors a les vivendes i a la via
pública.

Per una altra banda, el passat 14 de juny, en Junta de govern, es va aprovar el protocol de
bones pràctiques per al turisme en el Mercat Central, per minimitzar les ingerències del turisme
en la principal activitat del Mercat i poder conjuminar la visita turística amb la venda de
queviures.

Però, donat que l’impacte del turisme és brutal en els recorreguts habituals pels nostres
barris de veïns i veïnes s’hauria d’estendre aquest protocol a tot l’àmbit de Ciutat Vella perquè
les visites turístiques no incidiren en la vida diària de la ciutadania.

La pròpia Federació d’AAVV de València ha dedicat la seua trigèsima segona Setmana
ciutadana amb el lema i han declarat: Per una ciutat verda i sostenible, València no es ven, no
estem disposades al fet que la ciutat es mercantilitze a costa de les veïnes i veïns. Perquè
entenem la ciutat, els seus carrers, els seus habitatges, la seua platja, el seu centre monumental,
els seus barris i pedanies com a elements que ens pertanyen a totes i tots. No estem en contra que
vinguen turistes, tampoc en contra dels locals d'oci. Són elements que volem i que també gaudim,
però quan parlem de sostenibilitat, d'una ciutat verda, d'una ciutat habitable, estem parlant
d'una racionalitat i sostenibilitat que haurien d'impulsar la convivència ciutadana, el dret a
gaudir totes i tots de la ciutat, posant limites als excessos, amb respecte a l'espai públic i a drets
fonamentals com són el dret a accedir a un habitatge digne o una cosa tan simple com el dret al
descans i a la pròpia salut.

El pla integral d'optimització de l'espai públic en el districte de Ciutat Vella ha d'enfocar-se
a equilibrar les necessitats dels residents, la preservació del patrimoni cultural i la gestió del
turisme, creant un entorn urbà més sostenible, habitable i respectuós amb la seua història i els
seus habitants.
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És per tots aquests motius, que es proposa que s’adopten els següents acords:

PRIMER: Posada en marxa, de manera immediata d’un pla d’inspecció de locals hostalers
del districte de Ciutat Vella, tal i com s’ha aprovat en la Comissió d’urbanisme, parcs i jardins,
espais naturals i millora climàtica.

SEGON: Acompliment dels horaris de càrrega i descàrrega i dels espais dedicats a la
mateixa per assegurar la disponibilitat de l’espai públic per a la ciutadania i minimitzar
l’ocupació per part dels vehicles. Així com de totes les ordenances que protegeixen de manera
especial l'espai públic.

TERCERA: Ampliar el protocol de bones pràctiques per al turisme a la totalitat de l’àmbit
del Districte de Ciutat Vella.

QUARTA: Coordinar aquest pla, d’una manera transversal, des d’una Comissió específica,
composada per Ajuntament (amb els representants de les Delegacions implicades) i associacions
i entitats del Districte on es puga fer el seguiment de les accions dutes a terme i la possibilitat
d’implementar-ne més, segons les necessitats que vagen apareixent.

Carles Vilaverde: Propuesta alternativa:

Primera: Continuar con el plan de inspección de locales hoteleros del distrito de
CiutatVella tal y como se aprobó en la comisión de urbanismo, parques y jardines, espacios
naturales y mejora climática.

Segundo: Reforzar la vigilancia del cumplimiento de los horarios de carga ygdescarga y
delos espacios dedicados a la misma para asegurar la disponibilidad de espacio público por
lasciudadanía y minimizar la ocupación por parte de los vehículos. Reforzar asimismo el control
delcumplimiento de todas las ordenanzas que protegen de manera especial el espacio público.

Tercero: Estudiar la posibilidad de ampliar el protocolo de buenas prácticas para el turismo
en la totalidad del ámibto del distrito de Ciutat Vella.

Cuarto: Coordinar de manera transversal los asuntos tratados en esta moción en el grupo
det rabajo correspondiente.

Iryna: Nos parece aceptable.  Que siga transparent

Miguel Angel Ramirez: Nos paraec correcto siempre que sea un compromiso real.

Se aprueba por unanimidad la moción alternativa presentada.
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4 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000017-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 27
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenten conjuntament, la portaveu Iryna Nesina Turchenkova i el vocal Manuel
Muñoz Ferrer, en el seu nom i en el del Grup Municipal Compromís, al Consell de Districte de
Ciutat Vella: Pla express d'inspeccions de les vivendes d'us turístic en l'ambit de la Junta de
Districte de Ciutat Vella.
Moción que presentan conjuntamente, la protavoz Iryna Nesina Turchenkova y el vocal Manuel
Muñoz Ferrer, en su nombre y en el del Grupo Municipal Compromís, al Consejo de Distrito
de Ciutat Vella: Plan express de inspecciones de las viviendas de uso turístico en el ámbito de
distrito de Ciutat Vella.

FERRAN PUCHADES VILA - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Pla express d’inspeccions de les vivendes d’ús turístic en l’àmbit de la Junta
de Districte de Ciutat Vella

MOCIÓ QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU IRYNA NESINA
TURCHENKOVA I EL VOCAL MANUEL MUÑOZ FERRER, EN EL SEU NOM I EN
EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA DE CIUTAT VELLA

La Comissió d’Urbanisme de l’Ajuntament de València en la seua sessió celebrada el dia
19 de juny de 2024 acordà l’inici del procediment per a la modificació de les normes
urbanístiques del Pla Especial de Ciutat Vella a fi d’acordar la prohibició de l’apertura de nous
apartaments turístics en el districte amb l’excepció d’aquells que s’ubiquen en un edifici de
manera íntegra i exclusiva en el barri de Sant Francesc i la plaça del Patriarca.

Esta era una reclamació llargament exigida per les associacions representatives del veïnat i
els grups municipals de l’oposició.

La suspensió del referit Pla per resolució judicial del Tribunal Superior de Justícia va
conduir a l’anterior govern municipal a escometre una regulació que impedira de manera absoluta
l’apertura de qualsevol tipus de vivenda d’ús turístic a tot el districte però el nou govern va
impedir la seua aprovació que no ha estat possible fins que la pressió social ha forçat este acord,
que encara que insuficient i parcial, en tant que no afecta a la integritat del districte ni a totes les
modalitats d’hoteleria, era absolutament inajornable.

Ens trobem per tant en el moment en que la urgència de tancar el registre de manera
definitiva ja s’ha assolit i ara hem de passar a donar compliment a allò important que és
aconseguir el tancament de tots aquells establiments hotelers que venen funcionant al marge de la
legalitat i que, a més de practicar una competència deslleial amb el sector, són font de molèsties i
problemes de convivència amb els i les veïnes.
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La realitat és que durant el darrer any, tot i que s’havien incrementat les inspeccions, el seu
treball venia a complir la dita de “faena de matalafer, fer i desfer”, en tant que, mentre es
practicava una inspecció, se n’obrien vàrios nous establiments que podien incomplir les
normatives que afecten a les vivendes d’ús turístic.

És per tots aquests motius, que es proposa que s’adopten els següents acords:

PRIMER: Que pels serveis municipals corresponents es planifique, execute i avalue un pla
express d’inspeccions de les vivendes d’ús turístic que estan ubicats en el districte de Ciutat
Vella a fi de garantir que tots aquells establiments oberts al públic es troben plenament adaptats a
les normatives municipals i compten amb els corresponents permisos per a exercir l’activitat
hotelera.

SEGON: Que el referit pla haurà d’estar plenament executat en el termini de tres mesos i
del qual es donarà compte dels seus resultats a esta Junta de Districte.

TERCER: Que pels serveis corresponents es recaben els reforços i col·laboració de la
resta de serveis municipals necessaris per dur a terme l’esmentat Pla que ha de garantir que, una
vegada que s’ha tancat la possibilitat d’apertura de nous apartaments turístics, els que estan
exercint l’activitat, ho fan amb ple compliment de la legalitat.

Moción alterntiva :

Carles Vilaverde: Continuar trabajando en colaboración con la policía local de Valencia
para llevar  a cabo las inspecciones de viviendas turísticas que están ubicadas en el distrito de
Ciutat Vella con el fín de garantizar que todos aquellos establecimientos abiertos al público se
encuentren plenamente adaptados a las normativas municipales y cuenten con los
correspondientes permisos para ejercer la actividad hotelera.

Manuel Muñoz: Estem de acord. 

Miguel Angel Ramirez: Que siga real. 

Santiago Ballester, votamos. Queda aprobada por unanimidad. 

5 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000017-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 21
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que presenten conjuntament, la portaveu Iryna Nesina Turchenkova i el vocal Manuel
Muñoz Ferrer, en el seu nom i en el del Grup Municipal Compromís, al Consell de Districte de
Ciutat Vella: proposta 6074 Decidim VLC 2022-2023.
Pregunta que presentan conjuntamente, la protavoz Iryna Nesina Turchenkova y el vocal
Manuel Muñoz Ferrer, en su nombre y en el del Grupo Municipal Compromís, al Consejo de
Distrito de Ciutat Vella: propuesta 6074 Decidim VLC 2022-2023.
DIRIGIDA A:
C2303-URBANISMO-VIVIENDA-OBRAS-INFRA-PLANIF-LICEN-ACTIV.

FERRAN PUCHADES VILA - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS
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ASSUMPTE: Proposta 6074 Decidim VLC 2022-2023

Després de molts mesos s’ha publicat a la pàgina web de Decidim VLC el seguiment de les
propostes dels pressupostos participatius de l’exercici 2022-2023. Respecte a la proposta ,6074
peatonalització a l’entorn pati obert de l’IVAM, Col·legi Santa Teresa i IES el Carme, amb un
pressupost de 18.000€, del que es va declarar viable la redacció del projecte de reurbanització,
s’ha publicat que la redacció del projecte ja està finalitzada.

Donat que el projecte d’execució ja està redactat. Tè prevista la seua Delegació dur a terme
l’execució de les obres de reurbanització a càrrec del seu pressupost, donat que no hi ha
possibilitat de sol·licitar l’execució del projecte a través de convocatòria de pressupostos
participatius?

RESPUESTA:

JUAN GINER CORELL - COORDINADOR/A - ÀREA D'URBANISME, HABITATGE I
LLICÈNCIES

Desde la Delegación de Urbanismo se está trabajando para encargar la redacción del
proyecto a finales del 2024.

6 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000017-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 22
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que presenten conjuntament, la portaveu Iryna Nesina Turchenkova i el vocal Manuel
Muñoz Ferrer, en el seu nom i en el del Grup Municipal Compromís, al Consell de Districte de
Ciutat Vella: proposta 6458 Decidim VLC 2022-2023.
Pregunta que presentan conjuntamente, la protavoz Iryna Nesina Turchenkova y el vocal
Manuel Muñoz Ferrer, en su nombre y en el del Grupo Municipal Compromís, al Consejo de
Distrito de Ciutat Vella. Propuesta 6458 Decidim VLC 2022-2023.
DIRIGIDA A:
C2308-ACCIÓN CULTURAL-PATRIMONIO HCO-RECURSOS CULTUR

FERRAN PUCHADES VILA - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Proposta 6458 Decidim VLC 2022-2023

Després de molts mesos s’ha publicat a la pàgina web de Decidim VLC el seguiment de les
propostes dels pressupostos participatius de l’exercici 2022-2023. Respecte a la proposta ,6458
senyalitzar el recorregut invisible de la muralla musulmana, amb un pressupost de 5.000€, del
que es va declarar viable la redacció del projecte d’estudi, s’ha publicat que la redacció del
projecte ja està finalitzada.

Donat que s'impulsarà l'elaboració d'un estudi global i un pla director del recinte fortificat
andalusí en el seu conjunt i es durà a terme la instal·lació de senyalística en els voltants de les
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torres i llenços de muralla que es conserven, a més de la col·locació de tòtems, codis QR, relleus,
canvis de textura i color en el paviment i/o altres elements que identifiquen i posen en valor el
recorregut total de la muralla.

Des del Grup Municipal Compromís formulem la següent pregunta:

Té previst la seua Delegació assumir, dins del pla director del recinte fortificat andalusí, la
incorporació de l’execució d’aquest projecte sol·licitat a través dels Decidim València?

JOSE LUIS MORENO MAICAS - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ
D'ACCIÓ CULTURAL, PATRIMONI I RECURSOS CULTURALS

RESPOSTA

No estem encara en l’escenari que dibuixa la pregunta. S’està treballant a reprendre el
projecte de creació d’un centre d’interpretació de la muralla musulmana en un edifici de nova
planta adossat a les que són les restes més notòries del recinte, a la plaça de l’Àngel. I dins d’este
projecte segurament es mamprendran accions que implicaran, d’una manera o l'altra, tot l’espai
q u e  a b a s t a v a  a q u e s t .
Este centre servirà per a explicar la muralla d’època musulmana en el seu conjunt, mostrant com
era, com va ser construïda i com va evolucionar al llarg del temps, així com les restes
conservades. Explicarà també la poliorcètica del recinte defensiu, és a dir, les tècniques i
estratègies per assetjar i defensar una ciutat emmurallada, així com tot el que implica
històricament una muralla des del punt de vista econòmic, social i simbòlic, les diferències entre
l’espai intramurs i extramurs.

Actualment, s’està treballant en una prefiguració museogràfica per assessorar el projecte
arquitectònic, i s'encarregaran diferents estudis per elaborar continguts que s’incorporaran a la
museografia, entre ells el “projecte d’estudi de senyalització del recorregut invisible de la
muralla” proposat pel DECIDIM VLC 2022-2023.

7 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000017-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 23
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que presenten conjuntament, la protaveu Iryna Nesina Turchenkova i el vocal Manuel
Muñoz Ferrer, en el seu nom i en el del Grup Municipal Compromís, al Consell de Districte de
Ciutat Vella: senyalització de portes i banys en el Mercat Central.
Pregunta que presentan conjuntamente, la protavoz Iryna Nesina Turchenkova y el vocal
Manuel Muñoz Ferrer, en su nombre y en el del Grupo Municipal Compromís, al Consejo de
Distrito de Ciutat Vella: señalización de puertas y baños en el Mercado Central.
DIRIGIDA A:
C2306-COMERCIO Y MERCADOS-FALLAS

FERRAN PUCHADES VILA - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Senyalització de portes i banys en Mercat Central
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El passat 14 de juny, es va aprovar en Junta de Govern el protocol de bones pràctiques per
al turisme en el Mercat Central.

Dins dels punts que desenvolupen eixe protocol, s’aludeix en l’article cinc a la realització
d’una correcta senyalització de portes d’accés i banys accessibles en diversos idiomes, que es
durà a terme per part de l’Ajuntament de València en col·laboració amb l’Associació de venedors
del Mercat Central.

En quins idiomes es durà a terme aquesta senyalització?

RESPUESTA:

SANTIAGO BALLESTER CASABUENA - PRESIDENT/A - JUNTA MUNICIPAL
CIUTAT VELLA

Como saben el Mercado Central se encuentra bajo el régimen de convenio de autogestión y
corresponde a la asociación de vendedores ejecutar dichas acciones. 

Com saben el Mercat Central es troba sota el règim de conveni d'autogestió i correspon a
l'associació de venedors executar estes accions. 

8 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000017-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 24
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que presenten conjuntament, la protaveu Iryna Nesina Turchenkova i el vocal Manuel
Muñoz Ferrer, en el seu nom i en el del Grup Municipal Compromís, al Consell de Districte de
Ciutat Vella: operàries i operaris en els equips de neteja.
Pregunta que presentan conjuntamente, la protavoz Iryna Nesina Turchenkova y el vocal
Manuel Muñoz Ferrer, en su nombre y en el del Grupo Municipal Compromís, al Consejo de
Distrito de Ciutat Vella: operarias y operarios en los equipos de limpieza.
DIRIGIDA A:
C2309-LIMPIEZA-RESIDUOS-CICLO INTEGRAL AGUA-CEMENTERIOS

GIUSEPPE GREZZI - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Operàries als equips de neteja

Des de l’entrada en vigor de la nova contracta, quantes operàries i operaris s’han
incorporat als equips de neteja del districte per part de SAV la contracta adjudicatària de la zona
1? Sol·licitem taula comparativa entre l’anterior contracta i l’actual en vigor.

CARLOS LUIS MUNDINA GOMEZ - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
NETEJA I RECOLLIDA DE RESIDUS

RESPOSTA
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La taula comparativa de llocs de treball i numero de operaris/es en plantilla per a efectuar
els treballs de neteja del Districte de Ciutat Vella de l’anterior conctracta i l’actual es la següent:

SERVICI Llocs treball directes anterior
contracte

Llocs treball directes actual
contracte

NETEJA

Agranat manual 191 198

Agranat mecànic - mixte 12 21

Aigualeig mecànic – mixte, Cisternes, rentavoreres, hidropresors 24 38

Resta servicis neteja 68 68

RECOLLIDA Camions recollida paper-cartó, envasos, resta ,orgánica i mobles i
resta servicis recollida 160 178

9 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000017-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 25
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que presenten conjuntament, la protaveu Iryna Nesina Turchenkova i el vocal Manuel
Muñoz Ferrer, en el seu nom i en el del Grup Municipal Compromís, al Consell de Districte de
Ciutat Vella: llicències hosteleria.
Pregunta que presentan conjuntamente, la protavoz Iryna Nesina Turchenkova y el vocal
Manuel Muñoz Ferrer, en su nombre y en el del Grupo Municipal Compromís, al Consejo de
Distrito de Ciutat Vella: licencias hostalería.
DIRIGIDA A:
C2303-URBANISMO-VIVIENDA-OBRAS-INFRA-PLANIF-LICEN-ACTIV.

GIUSEPPE GREZZI - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: llicències hostaleria

Quin és el nombre i relació d’ubicacions corresponents, de llicències que es troben en
tramitació i pendents de resolució per a l’apertura d’activitats d’hotel, alberg turístic, bloc
complet d’apartaments turístics i vivendes d’ús turístic en els barris que conformen el districte de
Ciutat Vella?

RESPUESTA:

JUAN GINER CORELL - COORDINADOR/A - ÀREA D'URBANISME, HABITATGE I
LLICÈNCIES

El Plan Especial Ciutat Vella desde su aprobación es el que regula la instalación y apertura
de apartamentos turísticos y de otros usos hoteleros.
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10 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000017-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 26
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que presenten conjuntament, la protaveu Iryna Nesina Turchenkova i el vocal Manuel
Muñoz Ferrer, en el seu nom i en el del Grup Municipal Compromís, al Consell de Districte de
Ciutat Vella: Pla de neteja i recollida de residus.
Pregunta que presentan conjuntamente, la protavoz Iryna Nesina Turchenkova y el vocal
Manuel Muñoz Ferrer, en su nombre y en el del Grupo Municipal Compromís, al Consejo de
Distrito de Ciutat Vella: Plan de limpieza y recogida de residuos.
DIRIGIDA A:
C2309-LIMPIEZA-RESIDUOS-CICLO INTEGRAL AGUA-CEMENTERIOS

GIUSEPPE GREZZI - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Pla de neteja i arrepelegada de residus

La nova contractació per a l’arreplegada de residus i neteja de la ciutat de València es va
posar en marxa al novembre del 2023. Sol·licitem el pla de neteja i arreplegada de residus
dissenyat per a cada una de les subzones corresponents al nostre districte.

CARLOS LUIS MUNDINA GOMEZ - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
NETEJA I RECOLLIDA DE RESIDUS

RESPOSTA

SERVICI ACTUAL DE NETEJA VIÀRIA

Els diumenges i festius en el barri realitzen servici de neteja d'escombratge manual.

Durant l'època de caiguda de la fulla reforcem els servicis mitjançant escombradora
elèctrica i peons/as amb bufador elèctric.

Els mitjans humans i mecànics comprén: agranat manual, agranat mixt i baleig mix.

Prestació del servici de recollida

Els contenidors de fracció RESTA es buiden cada dia.

Els contenidors d'orgànica de càrrega lateral es recullen en dies alterns.

Els contenidors de paper-cartró i envasos es buiden cada dia.

La recollida de les 15 plataformes mòbils és diària.
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Serveis de recollida Porta a Porta:

La recollida dels comerços HORECA (Hosteleria, Restaurants i Cafeteries) és diària.

Recollida als comerços de la zona de recollida mòbil és diària, disposant-se les plataformes
des de les 19h fins a les 23h.

Els serveis de pre-recollida de residus fora dels contenidors actuen cada nit en laborable i
festius.

 Els trastos es recullen als torns de matí, vesprada i nit en dies laborables, segons avís.

Equips de pre-recollida

Són els equips especials de recollida de residus fora de contenidors. Este servici actua en
torn de vesprada.

De manera complementària, també els vehicles de repàs d'ubicacions de contenidors del
servici de recollida carreguen xicotets trastos que després depositen en un contenidor estacionari
existent al parc de vehicles.

Servici d'ecoparc mòbil

El servici es presta un dia cada 4 setmanes, de 9.00 a 20.00 h, es pot consultar en:

https://geoportal.valencia.es/apps/geoportalhome/es/inicio/ecologia-urbana

Servici de recollida de mobles i trastos

La recollida de mobles i trastos es realitza de dos formes en funció de l'origen de l'avís que
es genera:

     - Recollida programada: d'avisos rebuts des del servici telefònic 010 d'atenció ciutadana
o des de la web municipal

    - Recollida no programada d'abandonats: la major part de mobles i trastos arreplegats
són abandonats sense previ avís, la qual cosa genera un servici que actua en funció de les
deteccions d'estos abandons, a través de la inspecció i treballadors al carrer de manera interna, a
través d'avís per detecció municipal, o bé a través d'una queixa o reclamació (que en tot cas no és
degut a un mal funcionament del servici).
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Escombratge mecànic de calçades amb vorada lliure i carril bici del barri: 2 vegades /
setmana, alterne nit.

Fregat mecànic de paviments: este servici es realitza una vegada per setmana.

Baleig mixt: El servici de brigada de neteja intensiva combinada alternarà una setmana
balejadora elèctrica i a la següent un camió cisterna. Amb esta alternança s'aconseguix una
freqüència setmanal.

Baleig mecànic: consistix en el baleig mecànic d'algunes voreres accessibles mitjançant
una balejadora de dimensions reduïdes, que a més de netejar amb aigua les voreres, deposita els
residus davall de la vorada perquè siguen arreplegats per l'operari d'escombratge manual, deixant
el carrer agranat i balejada, aconseguint augmentar el balejat comentat anteriorment. El baleig
mecànic cada 14 dies naturals.

Baleig mitjançant Hidro-netejadora: Per a aquells punts on fins ara no era possible el
baleig per falta d'accés dels camions cisterna.

Neteja de taques mitjançant Hidro-netejadora: En aquells punts on hi ha major brutícia
per orines de gossos o excrements de coloms la freqüència és cada 14 dies.

11 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000067-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que presenta el vocal del grup Municipal Socialista, Miguel Ángel Ramirez, en el seu
nom i en el del grup municipal, al Consell de Districte de Ciutat Vella: Aparcament Pl. Sant
Joan de Villarrasa.
Pregunta que presenta el vocal del grupo Municipal Socialista, Miguel Ángel Ramirez, en su
nombre y en el del grupo municipal, al Consejo de Distrito de Ciutat Vella: Aparcamiento Pl.
San Juan de Villarrasa.
DIRIGIDA A:
C2307-POLICÍA LOCAL-MOVILIDAD-ESPACIO PÚBLICO

BORJA JESUS SANJUAN ROCA - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA
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PREGUNTA QUE PRESENTA EL VOCAL DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA,
MIGUEL ANGEL RAMIREZ, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL, AL
CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE CIUTAT VELLA.

¿En que fecha está previsto que esté en funcionamiento el aparcamiento de la Plaza de San
Juan de Villarrasa?

JESUS CARBONELL AGUILAR - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
MOBILITAT

RESPUESTA:

El proyecto ya está redactado. A continuación tendrá que supervisarse por el Servicio de
Supervisión de Proyectos como paso previo a la aprobación definitiva por la JGL.

Una vez aprobado el proyecto se iniciarán los trámites de licitación, baremación,
adjudicación, contratación, replanteo y comienzo.

El plazo para el inicio de la obra dependerá de cómo discurra la licitación de
ésta, pudiendo estimarse que se producirá en el primer trimestre de 2025. 

El plazo previsto de ejecución de la obra es de 18 meses.

12 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000067-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que presenta el vocal del grup Municipal Socialista, Miguel Ángel Ramírez, en el seu
nom i en el del grup municipal, al Consell de Districte de Ciutat Vella: Linea 73 Autobús
Pregunta que presenta el vocal del grupo Municipal Socialista, Miguel Ángel Ramírez, en su
nombre y en el del grupo municipal, al Consejo de Distrito de Ciutat Vella: Linea 73 Autobús
DIRIGIDA A:
C2307-POLICÍA LOCAL-MOVILIDAD-ESPACIO PÚBLICO

BORJA JESUS SANJUAN ROCA - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

PREGUNTA QUE PRESENTA EL VOCAL DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA,
MIGUEL ANGEL RAMIREZ, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL, AL
CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE CIUTAT VELLA.

¿ Por qué el autobus de la línea 73 no es exclusivamente eléctrico?

JESUS CARBONELL AGUILAR - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
MOBILITAT

RESPUESTA:

La flota actual de la EMT consta de 497 autobuses, y como sabrán, actualmente solo
cuenta con 22 autobuses eléctricos, es decir, un 4% de la flota es eléctrica. Dichos autobuses
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eléctricos se han priorizado que se asignen a las líneas que circulan por el centro histórico de
València, dado que dicho entorno tiene una mayor sensibilidad ambiental por los elementos
patrimoniales.

No obstante, como podrá haber leído en prensa, la nueva corporación municipal ha
aprobado el plan de inversiones de la EMT València para 2024-2028 por importe de 171,7
millones de euros, plan de inversiones que cabe señalar es el más importante de su historia, ya
que nunca se había aprobado un plan de esta envergadura.

Dicho plan, entre otros, contempla la renovación de la flota por importe de 118 millones de
euros para un total de 215 autobuses para el periodo 2024-2028. Concretamente 145 autobuses
estándar eléctricos, 66 autobuses articulados híbridos y 4 minibuses para el periodo 2024-2028,
que irán a remplazar autobuses existentes de diésel y aumentar la flota actual. De los 145
autobuses eléctricos, 26 de ellos ya se encuentran licitados.

Para acometer esta renovación de flota se hace necesario adecuar las instalaciones para
aumentar el número de plazas de aparcamiento disponibles, así como la potencia eléctrica y el
número de estaciones de recarga eléctrica. Para ello se van a invertir aproximadamente 24
millones de euros en el periodo 2024-2028, que permita, entre otros trabajos, aumentar las 22
estaciones de recarga actuales a 167, y pasar de 2 MW a 10 MW de potencia eléctrica.

Por todo lo anterior, los nuevos autobuses eléctricos se irán incorporando a las diferentes
líneas de la EMT una vez estén a disposición. Finalmente señalar, que el objetivo es tener una
flota completamente limpia, y por tanto en años posteriores a los del presente plan de inversión,
se seguirá renovando la flota actual para alcanzar dicha meta.

13 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000067-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que presenta el vocal del grup Municipal Socialista, Miguel Ángel Ramírez, en el seu
nom i en el del grup municipal, al Consell de Districte de Ciutat Vella: Edifici carrer Guillem
de Castro.
Pregunta que presenta el vocal del grupo Municipal Socialista, Miguel Ángel Ramírez, en su
nombre y en el del grupo municipal, al Consejo de Distrito de Ciutat Vella: Edificio calle
Guillem de Castro.
DIRIGIDA A:
C2303-URBANISMO-VIVIENDA-OBRAS-INFRA-PLANIF-LICEN-ACTIV.

BORJA JESUS SANJUAN ROCA - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

PREGUNTA QUE PRESENTA EL VOCAL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA , MIGUEL ANGEL RAMÍREZ AL CONSEJO DE DISTRITO DE CIUTAT
VELLA.

¿Cuándo se va a habilitar el edificio municipal situado entre las calles Guillem de
Castro y la plaza del Pilar, y para qué uso?

RESPUESTA:
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JUAN GINER CORELL - COORDINADOR/A - ÀREA D'URBANISME, HABITATGE I
LLICÈNCIES

Se ha realizado un proyecto de habilitación del edificio municipal adscrito a Bienestar
Social.

14 RESULTAT / : - / RESULTADO -
ASSUMPTE / :ASUNTO
INTERVENCIONS VEÏNALS.
INTERVENCIONES VECINALES.

Amics de Vellutes: ha desaparegut la nostra activitat proposta en els grups de treball.

Santiago Ballester: desconozco el motivo.

Amics de Velluters: Ens ha arribat hui la convocatòria al Consell de Districte de hui , este
matí. tener acceso a las preguntas que se formulan en el Consejo de Distrito.

Ernersto Forner: exceso de ruido, y falta de policia. Agradecer el aumento de transportes y
el suministro de agua. las terrazas ocupan viales. Ordenanaza de contaminación acústica.Los
taxis no quieren entrar  .

Jesus Carbonell: Concrete las terrazas que ocupan viales.

Santiago Ballester. Tomo nota

LLuis Mira de Amics del Carmen: exceso de ocupación de la via pública. Inspeccionar las
terrazas. Clausulas discriminatorias en piscinas municiales Prohibición a admitir alimentos en
piscinas públicas. ¿que posonas han permitido esto?solicimaos que se retire esta norma. Otra
pregunta, la casa del relojero  ¿ coste de la obra de construccion ,  de los espacios interiores,
aportación de la empresa privada?

Santiago, se dará traslado a las delegaciones correspondientes

Vecino: Parking de la Avd. del Oeste.

Jesús Carbonell. El autobús tiene que dar la vuelta .

Santiago Ballester: No faltar al respeto.

Jaime Palafox (Vecinos Unversidad): las juntas de distrito y grupos de trabajo se
convoquen con suficiente tiempo y tratar de dar calendario de reuniones. Ruido insoportable.

Santiago Ballester: vamos a comunicarlo con tiempo y hacer un calendario de reuniones.

Joan Gregori: Se informan muchas leyendas urbanas, invasion de grupos dirigidos por
guias que cuentas historias falsas, intrusismo profesional, solicto que se crea una comision para
defender un bien inmaterial.
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Salvador, vecino, las concocatorias no dicen donde será la reunión, 

Santiago Ballester, es cierto ocurre en todas las juntas.  

Salvador vecino Carrer Lliria, Na jordana, urbanización, el ayuntamiento debe de informar
sobre este expediente.  

Amics de Velluters, necesitem escola pública, ambulatori, edifici plaça del Pilar,
destino.final. Representants del Consell de Turime y de Sanitat.

15 RESULTAT / : - / RESULTADO -
ASSUMPTE / :ASUNTO
PRECS I PREGUNTES.
RUEGOS Y PREGUNTAS.

Manuel Muñoz: sol·licitud de llicències o declaracions responsables, han crescut de manera
exponencial, que factor hi ha en este creixement?, i quantes corresponen al districte de Ciutat
Vella?.

Miguel Angel Ramirez, estamos expectantes para la convocatoria al siguiente Consejo .  

Y no habiendo más asuntos que tratar, se levanta la sesión siendo las 21h, extendiéndose la
presente Acta, que firma conmigo la Presidencia, de todo lo cual como Secretaria doy fe.


